
ACTA NÚM. 8 
 

 
Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat 
 
Titulars 
Albert Branchadell Gallo 
Marc Caravaca Rodríguez 
Jaume Farrés Vicén 
Òscar Gómez Pitart 
Margarita Martí Nicolovius 
Carlos Martinez Lizama 
Montserrat Masoliver Puig 
David Montpeyó García-Moreno 
Josep Ros Badosa 
Alexandrina Rusu 
 
Suport 
Joaquim Bernabe Rodenas 
Gemma García Alonso 
Eva Miquel Valdés 
David Paloma Sanllehí 
Valeri Sorolla Amat 
Ana Valencia Veloso 
 
 

A Bellaterra, a les 10:01 h del 30 de 
noviembre de 2017, es reuneixen en 
sessió ordinària a la sala de juntes del 
Rectorat i sota la presidència de la 
vicerectora d’Estudiants i Cooperació, la 
doctora Sara Moreno Colom, els membres 
de la Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat 
assenyalats al marge. 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió les senyores i els senyors següents: 
 
Anna Cros Alavedra, Esther Fernández Mostaza, Anna Matamala Ripoll, Montserrat Pi 
Llorens, Jordi Prat Fernández, Maria José Recoder Sellarés, Nuria Ros Rovira, Carlos 
Sanchez Lancis, Vicenç Sellés Martínez, i Francesc Javier Such Martí i les senyores, i,  
 
No hi assisteixen les senyores i senyors següents:  
 
Marta Arumí Ribas, Francesc Accensi Alemanay, Jordi Barbé García, Lluna Berlanga 
Mascuñán, Marta Bertrán Tarrés, Antoni Castelló Tarrida, Pilar Cortés Barrado, José 
Manuel Egea Zoyo, Juana Gallego Ayala, Carles Górriz López, David Jiménez Jiménez, 
Mercè Martí Ripoll, Sara Moreno Colom, Alfonso Salinas Díaz, Manuel Santirso 
Rodríguez, David Sirvent Maza, i Francisco Javier Tirado Serrano. 
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot Clara Selva, en substitució de la senyora Margarita 
Martí Nicolovius, Gabriel Chancel, en substitució de la senyora Anna Cros Alavedra;  
 
Hi actua com a secretària la senyora Marta Tatger Olivé, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Hi assisteixen com a convidada la senyora Sara Martínez Sánchez. 
 
 
Ordre del dia  
 
Punt 1  Aprovació de l’ acta de la sessió anterior 
Punt 2  Informe de la Presidenta de la Comissió 
Punt 3  Aprovació de la convocatòria d'ajuts de suport a la participació de l'alumnat de 
la UAB pel 2018 
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Punt 4  Aprovació de les Bases del 15è Premi Argó 
Punt 5  Mesures del II Pla d'acció per a la Igualtat d'oportunitats de les persones amb 
discapacitat 
Punt 6  Assumptes de tràmit 
Punt 7  Torn obert de paraules 
 
 
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la darrera sessió 
 
Atès que no s’ha pogut remetre l’acta de la darrera sessió de la Comissió als membres, 
la presidenta informa que s’aprovarà, si s’escau, a la propera sessió de la Comissió.  
 
 
 
2. Informe de la presidenta de la Comissió 
 
La presidenta inicia l’informe comentant que ja s’ha enviat la convocatòria de la sessió 
als membres i la invitació als convidats de manera diferenciada, i pel que fa a la petició 
de recollir aquesta diferència en el full de signatures, atès que informàticament no és 
possible, s’ha afegit al full de signatures una llista en què es relaciona qui és membre o 
titular, suport o convidat i suplent.  
 
En relació amb les informacions pròpiament dites, la presidenta comença informant 
sobre les resolucions dels Ajuts per a estades de camp. Exposa una mica la 
problemàtica que s’han trobat els membres de la Comissió que atorguen aquests ajuts, 
i diu que ja se n’ha pres nota per millorar la propera convocatòria. Informa, per exemple, 
que atès que moltes sol·licituds no adjuntaven el pressupost, per no desatendre aquests 
sol·licitants que complien la resta de requisits, la Comissió va acordar fixar en 40 euros 
la quantitat que es donaria per nit a fora i en 0,19 €/km la quantitat per quilometratge 
prenent com a punt de partida la UAB. A part de tot això, diu que també es va demanar 
informació a les facultats per saber si ajudaven d’alguna manera a fer aquestes estades 
de camp. Explica que es van donar 40 ajudes i es van denegar 16 sol·licituds, i que 
s’han esgotat 5.000 euros dels 15.000 inicialment previstos. La presidenta de la 
Comissió comenta que ha estat una molt bona primera experiència que cal consolidar. 
En segon lloc, la presidenta comenta que el PDI ja ha rebut la proposta de formació de 
l’OQD sobre el Pla d’acció tutorial (PAT) i que, per tant, aquest col·lectiu rebrà una 
formació específica en temàtiques vinculades al PAT.  
 
En tercer lloc, la presidenta trasllada als membres de la Comissió que a la comissió 
d’accés del CIC es va tractar el tema de les ponderacions de les assignatures a les PAU; 
en aquest sentit, es va decidir revisar aquestes ponderacions (les actuals daten de 2010) 
i demana a cada universitat que faci arribar als seus degans i deganes les ponderacions 
de les seves titulacions respectives perquè en facin una valoració i els les retornin. En 
el cas d’aquelles titulacions que imparteixin diferents universitats, explica que els degans 
de totes les universitats s’hauran de posar d’acord en la «nova» proposta de ponderació. 
Comenta que el calendari és molt ajustat atès que el CIC els ho va comentar fa pocs 
dies i exigeix el retorn de la valoració de les ponderacions el 31 de gener. Afegeix que 
en aquesta comissió del CIC també es va debatre sobre els alumnes que fan les PAU i 
que tenen un nivell d’anglès de B2 o superior. Diu que el CIC vol que aquests estudiants 
tinguin una puntuació més elevada, però que la posició de l’Equip de Govern és contrària 
a aquesta proposta atès que discrimina els futurs estudiants en termes socioeconòmics, 
ja que beneficia especialment els estudiants que han tingut l’oportunitat de pagar-se uns 
estudis addicionals d’anglès.  
 



En relació amb les informacions de dinamització i la festa major, comenta que el balanç 
és molt positiu. Explica que hi va haver menys assistència que l’any passat (28.000 el 
2016 i 22.000 el 2017), però que s’igualen les xifres d’anys anteriors. Comenta que 
l’operació sortida (per agafar els FGC) va ser un èxit i que no hi va haver cap incidència. 
Malgrat haver-hi menys afluència de persones, es va fer un bescanvi més elevat 
d’ampolles de vidre per ampolles de plàstic, i es va passar de 2.600 ampolles 
bescanviades l’any 2016 a unes 3.000 el 2017. Finalment, comenta que, tot i que hi va 
haver més intervencions sanitàries, aquestes eren de menys gravetat que les de l’any 
anterior. Recorda que el lema d’aquest any era la “Salut mental sense estigmes i visible 
a la UAB” explica les diferents activitats que es van dur a terme per treballar el lema, 
destacant l’escape room així com la presència de TV3 i Catalunya Ràdio, que es van 
interessar molt pel lema de la festa major (no per la macrofesta).  
 
Deixant de banda la festa major, la presidenta de la Comissió comenta que el dia 25 de 
novembre es va fer una activitat al Teatre de la UAB per celebrar el Dia Internacional 
contra les Violències Masclistes a la UAB i que va ser tot un èxit.  
 
També comenta que, dimarts passat, l’Observatori per a la Igualtat va repartir la segona 
edició dels Premis als millors treball de final de grau amb perspectiva de gènere, en el 
marc dels premis per a treballs de final de grau que promouen la transformació social. 
Explica que a l’acte va venir la presidenta de l’Institut Català de les Dones i que de 56 
treballs presentats se’n van premiar 21. Diu que ahir es va fer la reunió amb la FAS per 
valorar i estudiar la resta de premis, els Premis a treballs de final de grau sobre 
desenvolupament sostenible i justícia global.  
 
D’altra banda, informa que el proper dia 3 de desembre és el Dia Internacional per la 
Igualtat de les Persones amb Discapacitat i es farà un acte el 5 de desembre en el qual 
es llegirà un manifest i es representarà un espectacle de dansa inclusiva dirigit per Jordi 
Cortés.  
 
La presidenta de la Comissió també informa que el CEUCAT està en procés d’eleccions 
i que s’hi han presentat dues candidatures una de les quals compta amb una 
representant de la UAB. Explica que, efectuades les votacions, es va produir un empat 
tècnic i ara s’ha de fer una segona ronda.  
 
Finalment, respecte als assumptes d’ocupabilitat, la presidenta de la Comissió comenta 
que s’ha fet la jornada UAB Reptes de 2017 per fomentar l’emprenedoria amb visió 
social i ètica a la Universitat al voltant de quatre temàtiques: les desigualtats socials; la 
justícia i la pau; la salut i el benestar, i l’energia sostenible. Diu que va tenir lloc el passat 
22 de novembre, que podia acollir unes 200 persones i que, després d’unes 180 
inscripcions, finalment va tenir uns 140 assistents, la qual cosa és tot un èxit. Informa 
que la jornada va ser dinamitzada per Xavier Verdaguer i que van sortir projectes de tota 
mena al voltant d’aquestes quatre temàtiques i hi ha quatre equips guanyadors que 
passen a la fase següent de creació d’una startup lab. Finalment, comenta que s’ha 
signat el 4t conveni amb el SOC que permet fer activitats dirigides a l’ocupabilitat dels 
estudiants. Destaca que la partida pressupostària de la UAB s’ha incrementat.  
 
 
 
3. Aprovació de la convocatòria d’Ajuts a la participació de l’alumnat de la UAB per al 
2018 
 
La presidenta de la Comissió comenta que la darrera convocatòria d’aquests ajuts va 
tenir una modificació important respecte a les aprovades el curs anterior, ja que es 



passava, pel que fa al període, de curs acadèmic a any natural, i destaca que les que 
es presenten ara continuen amb el criteri d’any natural. 
 
La presidenta explica que són idèntiques a les aprovades per al 2017, amb una petita 
novetat, ja que s’incorpora que la resolució de les ajudes es farà pública el 28 de febrer, 
i recorda una mica als membres de la Comissió en què consisteixen aquests ajuts. 
  
També fa una valoració de les ajudes atorgades per a aquest 2017 fent una ràpida 
presentació de les ajudes sol·licitades i les ajudes finalment concedides.  
 
Els membres de la Comissió demanen més coordinació amb els centres de cost de les 
facultats, per aconseguir més rapidesa en el reemborsament dels ajuts, i la presidenta 
de la Comissió resol fer unes reunions per facilitar la comprensió i la gestió de les 
factures. Es produeix una mica de debat sobre la naturalesa dels beneficiaris. 
Finalment, la Comissió, per assentiment, acorda: 
 
Primer. Aprovar la convocatòria d’Ajuts de suport a la participació de l’alumnat de 
la Universitat Autònoma de Barcelona pel curs 2018 que s’annexa (document 1), 
així com el formulari de sol·licitud (document 2).  
 
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Alumnat i Ocupabilitat l’execució i el 
seguiment d’aquests acords.  
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent competent per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
 
4. Aprovació de les Bases del 15è Premi Argó 
 
La presidenta informa que és la primera vegada que aquestes bases s’aprovaran en 
aquesta comissió i explica què motiva aquesta novetat. Explica que el Programa Argó 
es gestiona i s’impulsa des de l’ICE i se centra a treballar la transició de la secundària a 
la universitat. Diu que aquest programa té diferents línies: assessorament en els treballs 
de recerca, formacions per a professorat i accions concretes per acollir alumnes de 
batxillerat i ensenyar-los què s’està fent a la universitat per ajudar-los a triar els estudis 
quan arribin a la universitat.  
 
Informa que una d’aquestes accions que treballa l’ICE (des del 2003-2004) és premiar 
els treballs de recerca de batxillerat en diverses categories, dotant un primer premi de 
matrícula gratuïta a la universitat, i aquest premi és una beca que s’aprova en aquesta 
comissió, i per això ara es presenten les bases del premi a la Comissió.  
 
La presidenta explica una mica com va anar la 14a edició dels Premis Argó: pel que fa 
al batxillerat es van presentar 358 treballs de recerca, de 438 estudiants participants, de 
237 centres diferents i de 116 municipis diferents; i pel que fa al grau superior, es van 
presentar 25 treballs de 79 estudiants diferents. La presidenta comenta que és una 
convocatòria que s’ha anat incrementant amb el temps i que la tendència és a l’alça, tot 
i que els darrers anys s’ha estabilitzat. Diu que el primer premi de cada una de les 
categories és la matrícula gratuïta i que, en cas que l’estudiant ja la tingui pels motius 
que siguin, la gratuïtat de la matrícula se li reserva per al segon curs. Explica que els 
segons premis són unes tauletes tàctils i els tercers uns discs durs, i que també hi ha 
unes mencions especials. Per tant, explica que no es tracta de cap tema nou, si bé a 
partir d’ara es vol fer un estudi sobre l’impacte real d’aquests premis i com reverteix a la 
nostra universitat.  



 
La Comissió, per assentiment, acorda: 
 
Primer. Aprovar les bases del 15è Premi Argó, tal com consten en el document 
annex 3. 
 
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Alumnat i Ocupabilitat l’execució i el 
seguiment d’aquests acords.  
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent competent en matèria 
d’estudiants per tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
 
5. Mesures del II Pla d’acció per a la igualtat d’oportunitats per a les persones amb 
discapacitat 
 
La presidenta informa que volia comentar una mica les mesures que havia donat per 
definitives la subcomissió que està treballant aquest pla d’acció, però resulta que la 
discussió va ser molt viva i molt oberta i, en comptes d’anar tancant temes i donar per 
definitives conclusions, es van obrir temes nous, que explicarà més endavant, tot i que 
primerament vol destacar que, atès que ara mateix no tenim cap pla en vigor, el que s’ha 
acordat és que el II Pla d’acció que s’aprovi tingui una durada més llarga que el 
predecessor, que passi de quatre anys a una vigència del 2018 al 2024, i que passi de 
tenir set eixos a tenir-ne quatre i que cada eix tingui unes mesures amb una fita 
objectivable per verificar què s’ha aconseguit. 
 
Reprenent el tema dels debats sorgits en el si de la subcomissió de treball del Pla, 
trasllada a la Comissió dos aspectes fonamentals: d’una banda, el gran debat que es va 
plantejar sobre si s’havia de parlar de discapacitat o, al contrari, caldria plantejar els 
termes del Pla des de la diversitat funcional. Diu que hi ha arguments per decantar-se 
per qualsevol dels dos conceptes que es resumeixen: d’una banda, seguir parlant de 
discapacitat s’emmarca dins del marc normatiu i per tant no produeix cap mena de 
confusió sobre el subjecte del Pla i no crea ambigüitat, però d’altra banda és cert que 
parlar de diversitat funcional sembla superar el concepte tradicional de discapacitat i 
minusvalidesa, i com en tota l’evolució del llenguatge potser cal superar alguns termes 
per ser més inclusius. Pel que fa a la resta d’universitats, comenta que fan servir 
ambdues paraules, si bé és cert que potser els casos més recents parlen de diversitat 
funcional.  
 
D’altra banda, també es va plantejar la qüestió de si el Pla es refereix només a persones 
que tenen reconegut un 33 per cert de discapacitat o també a altres persones (PDI, PAS 
o alumnat) amb altres situacions especials; per tant, si restringim el Pla a les persones 
amb discapacitat reconeguda (una situació més crònica) o ampliem els subjectes a 
altres persones amb necessitats especials per aspectes més puntuals o per a activitats 
més específiques i treballem mesures que incorporin tots els col·lectius de la UAB, no 
només estudiants.  
 
Diu que hi ha prevista una reunió de la subcomissió de treball per al proper dia 22 gener. 
Es genera debat entre els membres de la Comissió sobre el concepte que cal utilitzar i 
es proposa parlar de discapacitat funcional, que, per alguns membres, recull més bé les 
circumstàncies que es volen tenir en compte. També es genera debat sobre la necessitat 
de diferenciar les situacions sobrevingudes o puntuals d’aquelles situacions permanents 
o cròniques. 
 



La presidenta de la Comissió pren nota de les aportacions dels membres i diu que les 
traslladarà a la subcomissió de treball. Igualment, diu que informarà a la comissió quan 
s’hagin treballat les mesures del Pla. 
 
 
 
6. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha.  
 
 
7. Torn obert de paraules 
 
Pren la paraula una estudiant de Dret, que explica que s’estan efectuant les eleccions 
d’estudiants a la Junta de Facultat i informa sobre els problemes que estan tenint, ja que 
una de les candidatures s’està saltant les normes de la Junta Electoral. Comenta que 
s’estan posant ordinadors i facilitant el vot des d’aquests ordinadors quan la Junta diu 
que no es poden posar els mitjans perquè els estudiants votin.  
 
 
A les 11.28 h la presidenta de la Comissió aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, 
estenc aquesta acta.  
 
 
La secretària Vist i plau 
 La presidenta 
 


